

REFERAT

Møde i Sundheds- og Omsorgsudvalget

Dato: d. 7. marts 2024 kl. 10.00-12.00

Sted: Rådhuset, udvalgsværelse B 2. sal

Medlemmer:

Hanne Simonsen, Margit Schrøder, Lisbeth Sølvér, Leif Andreasen, Elin Johansen, Lone Skov Al Awssi, Kirsten Nissen, Henrik Høgh, Margit Risnæs, Anne Marie Bossen, Michael Neumann, Merete Råschoú, Eleonora Lewandowski, Jette Nielsen.

Afbud: Leif, Merete, Margit R.

1. Valg af dirigent v. Hanne

Beslutning: Lisbeth blev valgt til dirigent

2. Valg af referent v. Hanne

Beslutning: Margit skrev beslutningsreferat (og lidt mere end beslutninger 😊)

3. Godkendelse af dagsorden v. Hanne

Beslutning: Dagsorden godkendt

4. Godkendelse af referat fra d. 8. febr. 2024. Se bilag v. Hanne

Beslutning: Referat godkendt

5. Orientering fra det politiske udvalg v. Lisbeth og Margit

[Dagsorden for Sundheds- og Omsorgsudvalget møde d. 29.02.2024, 14:30 | Københavns Kommunes hjemmeside \(kk.dk\)](#)

Beslutning: Orienteringen blev taget til efterretning.

6. Opfølgning fra Ældrerådsmødet efter mødet med Anna Schou Johansen v. Margit

Er der noget omkring plejehjemmenes økonomi, vi skal arbejde videre med?

Beslutning: Der var enighed om, at det var et godt oplæg. Vi var glade for de tiltag der er iværksat for at forebygge et lignende underskud som sidste år. Vi afventer overførselssagen mhp. flere penge til mad på plejehjemmene i år. Derudover vil vi bede Anna Schou om en opfølgning på økonomien til efteråret.

Vi ønsker slides fra oplægget på Ældrerådsmødet.

7. Opfølgning fra Danske Ældreråds temadag om demens v. Lone

Hvad har været vigtige pointer? Hvad kan Ældrerådet arbejde videre med?

Beslutning: Lone holdt et fint oplæg om indholdet på temadagen, og om de problemområder der er i forhold til demens. Her er især de lange ventetider på udredning og diagnosticering, og det manglende fald i forbruget af antipsykotisk medicin.

Til det næste politiske udvalgsmøde (d. 14/3) vil man orientere om status på antipsykotisk medicin på plejehjem i København. Vi holder øje med dette.

8. Klippekort v. Hanne

Kan vi komme med forslag til, hvordan man kan øge synligheden af klippekort på plejehjem, både for beboere og pårørende? Postkort? App?

Beslutning: Lisbeth havde et forslag til at øge synligheden. Dette blev ikke drøftet yderligere. Der blev talt om vigtigheden om at orientere om klippekort til indflytningssamtalen (se næste punkt)

9. Indflytningssamtale ved indflytning på plejehjem v. Lisbeth

Hvor længe går der inden der afholdes indflytningssamtale med beboeren på plejehjem?

Beslutning: Vi ved for lidt om indflytning på plejehjem, herunder om der er krav til indhold og tidspunkt. Vi ønsker at få mere viden om dette, og vil høre om Helle Schnedler kan holde et oplæg om dette?

10. Budget 2025 v. Margit

Hvad har vi af budgetønsker til næste års budget?

Beslutning: Vi arbejder stadig på, at der ikke skal være egenbetaling på MTO-pladser. Dette ønske fremsendes igen. Derudover er der et ønske om flere penge til mad og indkøb på plejehjem fremover. Her afventer vi at se beløbet fra overførselssagen. Disse to ønsker vil vi kunne nå at fremføre inden 2. behandling af budget d. 18/4. Der var derudover ønsker om en aktivitetsmedarbejder på plejehjem og om tilskud til seniorhøjskoler. Der var ikke umiddelbart stemning for disse forslag.

11. Indstilling til BR v. Lisbeth

Skal vi foreslå endnu en indstilling til BR? Evt. om mad og økonomi.

Beslutning: Vi vil gerne komme med en indstilling fra vores udvalg. Der er et forslag om faste beløb til det varme måltid på plejehjem. Der er ikke tid til at drøfte dette yderligere.

12. Evt.

Lone fremførte et ønske om, at vi i de sidste 8 møder, vi har i år, arbejder mere koncentreret om, hvad vi gerne vil nå i udvalget i år. Dertil kom et ønske om at lægge alle møderne fra kl. 10-14, for at have mere tid.

13. Næste møde d. 4. april

Beslutning: Vi ønsker et oplæg og en status på sundhedsklynger (evt. fra de samme personer som sidst). Herunder hvilken indflydelse og betydning sundhedsklynger (de politiske og de faglige) har fået, og hvordan Ældrerådet kan få indflydelse i klyngerne?

Der er et ønske om en opdateret mødeliste for vores udvalg.